
İzmir Tabip Odası Başkanlığına 
 
 
5. şubat 2012 Pazar günü Ankara’da TTB’de saat 10.30 ile 14.30 arasında gerçekleştirilen “TTB 
Özel Hekimlik Kolu Kuruluşu” konulu toplantıya İzmir Tabip Odası adına katıldım. Toplantıya  
Odamız dışında İstanbul, Ankara, Adana, Bursa, Antalya, Gaziantep, Manisa, Burdur-İsparta ve 
Tekirdağ illeri tabip odalarından temsilciler ve TTB adına Merkez Konsey Üyesi Arzu Erbilici 
katıldı. 
 
   Toplantının açılış konuşması İstanbul Tabip Odası Yönetim Kurulu Üyesi Dr. Hasan Oğan 
tarafından yapıldı  ve toplantının amacı anlatıldı. Açılış konuşmasını izleyerek İstanbul Tabip 
Odası Özel Hekimlik Komisyonu’nun çalışmalarını anlatan bir sunum yapıldı. Sunumda ; 
 İstanbul’daki hekimlerin 1/3 ‘ünün  özel sektörde çalışmakta olduğu, İstanbul Tabip 

odasına kayıtlı 30900 hekimden 17000’inin özel sektörde çalışmakta olduğu, özel sektör 
hekimlerinin %52’sinin özel hastanelerde görev yapmakta olduğu diğerlerinin muayenehane, 
özel laboratuvar gibi diğer kuruluşlarda bulundukları anlatıldı. 
 Geçtiğimiz 2 yıl içinde özel hastanede çalışmak için başvuran hekimlerin sözleşmelerine 

tabip odası onayı şartı koydukları ve halen devam etmekte olduğu söylendi.  
 Aile hekimlerinin de özel hekim statüsünde görülmesi gerektiğinin altı çizildi.  
 Özel sektörde kaçak hekim çalıştırmanın zaman zaman görülen bir davranış olduğu ve 

mücadele edilmesi gerektiğinden söz edildi.  
 Özel hastanelerde hekimlerin ücretlendirilmesinde karışık muhasebe hesaplarının 

olduğu, adaletsizlikler ve haksızlıklar yaşandığı ve tabip odasının bu sürece aktif katılımının 
gerektiği anlatıldı. 
 Özel hastanelerdeki kadro kısıtlamasının hekimler açısından işe bağımlılık yarattığı ve 

yeni iş bulmada güçlüklere neden olduğu söylendi. 
 Muayenehanelerin ruhsatlandırılması konusundaki engellemeler ve buna karşı yapılan 

mücadeleden bahsedildi. 
 Sağlık bakanlığı ve SGK’nın tabip odalarını devre dışı bırakmak amacıyla kendilerine 

yapılan başvurularda hekimlerden tabip odası üyeliği istemedikleri söylendi 
 Özel sektör hekimlerinde son zamanlarda gittikçe artan bir duyarlılık olduğu, bunun 

tabip odası bünyesindeki çalışmalara yansıdığı, geçen yıl boyunca en aktif çalışan komisyonun 
özel hekimlik komisyonu olduğundan bahsedildi. 
 
Daha sonra Tekirdağ Temsilcisi söz aldı.   
 
 Tekirdağ Tabip Odası bünyesinde kurulan Özel Hekimlik Komisyonu’nun 5-6 yıldır aktif 

olduğu fakat komisyonun daha çok özel hastane –tıp ve dal merkezi sahibi hekimlerin 
çalışmalarına zemin oluşturduğunu ve kendi dayanışmaları için kullanıldığı anlatıldı. 
 
 
Gaziantep Temsilcisi 
 
Tekirdağ’dakine benzer bir sorunun bir sure kendi illerinde de yaşandığını ancak sonra durumun 
değiştiğini ve özel hekimlik komisyonunun daha çok özelde çalışan hekimlerin haklarını 
korumaya yönelik çalıştığını söyledi. Özel hastanelerde hekimler üzerinde rahatsız edici düzeyde 
bir ciro baskısı olduğunu, hekimlere yönelik ücretlendirmede ciddi haksızlıklar yaşandığını 
anlattı. Yine Antep’te özel sağlık kuruluşlarının hekimlere yönelik ücret politikasında ortak 
hareket ettiklerini söyledi. 
 
  Burdur-Isparta Temsilcisi 
 
  Özel hastanelerde etik sorunlar olduğu, ücretlendirme sorunları yaşandığını anlattı. Aile 
hekimlerinin statüsünün belirsizliği vurgulandı. Özel hastane sahibi doktorların genel hekimlik 
etiğinin dışına çıkabildikleri ve kendilerini daha çok işletmeci olarak gördükleri söylendi. 
 
  Antalya Temsilcisi 
 



Antalya’da hekimlerin %60-70’inin özelde çalıştıkları, bunun nedeninin turizm olduğu söylendi. 
Muayenehanelerin neredeyse tamamının kapandığı anlatıldı. Son 2-3 yıl içinde 7-8 tıp 
merkezinin battığı ve küçük işletmelerin zorlukla ayakta durduğu anlatıldı. İş mahkemelerinden 
Antalya Tabip Odası’na hekimlerin asgari ücretinin ne olması gerektiğine dair sorular geldiği ve 
bu sorulara nasıl cevap verileceğinin bilinemediği aktarıldı. 
 
   Ankara Temsilcisi 
 
 Özel Hekimlik Komisyonu’nun Ankara’da çok aktif çalıştığı aktarıldı.  
 ÖHK içinde hekimler dışında bir “hukuk temsilcisi” olduğu söylendi.  
 Özel hastanelerle yapılan sözleşmelere müdahil olunmaya çalışıldığını, iş güvencesi 

sağlamak amacıyla asgari şartlar konduğunu, ve bu şartlar yerine getirilmeden onay verilmediği 
anlatıldı. Ancak bu uygulamaya bazen hekimler de itiraz etmekte imiş, hatta bir hekim bu 
nedenle Tabip Odası’na dava açmış. 
 Son 1 yıldır, muayenehanelere “iyi muayenehane belgesi” verilmeye başlandığı 

söylendi. Benim sorum üzerine; bu belge için sınırları çok netleşmemiş kalite standartları 
beklediklerini ve şu ana kadar yaklaşık 7-8 muayenehaneye bu belgenin verildiği anlatıldı. 
 Ankara’da özel hastanelerde birim temsilciliklerinin oluşturulmaya başlandığını, az 

sayıda hastane dışında biçoğunda birim temsilcisi belirlendiği aktarıldı. 
 
Adana Temsilcisi 
 
 Özel hekimlik komisyonunun 6-7 yıl once kurulduğu ancak çok aktif olmadığı belirtildi. 
 Adana’da hekimlerin yaklaşık 1/3 inin özel hekim olduğu ancak hekimlerin Tabip 

Odası’nı ve özellikle TTB’yi desteklemedikleri ve kopuk oldukları söylendi. 
 
Daha sonra İzmir temsilcisi olarak ben söz aldım. 
 
 TTB bünyesinde “Özel Hekimlik Kolu” kurulmasına öncülük yapanlara teşekkür ettim. 

Bu kolun kurulması ile tüm Türkiye’deki serbest veya özel hastanelerde çalışan hekimlerin ortak 
hareket edebilme şansının doğacağını düşündüğümü ilettim 
 Özel hekim grubunun serbest çalışanlar ve özel hastanelerde görev yapanlar olarak 2 

ana grupta değerlendirilmeleri gerektiğini, bu grupların birbirinden çok farklı sorunları 
olduğunu söyledim. Özel hastanede de görev yapmış bir hekim olarak özel hastane hekimlerinin 
sorunlarının daha ağır olduğuna inandığımı belirttim. 
 İzmir’de özel hekimlerin son zamanlara kadar Tabip Odası’na mesafeli olduklarını ancak 

gittikçe artan sorunlar nedeniyle, daha aktif katılımın beklendiğini söyledim 
 İzmir serbest hekim iletişim grubundan bahsettim. 
 Geleceğe dönük  olarak muayenehane hekimliği ve özel hastane hekimliği sorunlarına 

dair çalıştaylar yapılması gerektiğini düşündüğümü anlattım ve İzmir grubu olarak muayenehane 
hekimliğine dair sorunları tartışacağımız bir toplantıya ev sahipliği yapabileceğimizi söyledim. 
 
 
  Dr. Arda Saygılı ( İstanbul’dan)  
 
 Muayenehanelerde SGK anlaşması yapılmasının hekimlerin özgürlüğü için önemli 

olduğunu söyledi 
 Hekimlere karşı etik değerlere ve özlük haklarına saygılı hastanelere “Hekim Dostu 

Hastane” belgesi verilip, ilan edilmesi şeklindeki projenin canlanmasını önerdi. 
 
 
  Bursa Temsilcisi 
 
 Bursa’da özel hastanelerde çalışan hekimlerin ücretlendirmelerine yönelik bir araştırma 

içinde oldukları aktarıldı. Bu konuda yapılacak çalıştay tarzı bir toplantıya ev sahipliği 
yapılabileceği söylendi. 
 
 



 Katılımcılardan birisi ( adını öğrenemedim) 663 sayılı KHK Madde 57’de lisans bedelinin açık 
artırma yoluyla belirleneceğinin yazdığını ve bunun sakıncalarının neler olabileceğini aktardı. 
 
 
  Toplantının sonunda geçici görev yapacak 7 kişilik bir yürütme kurulu oluşturuldu. Kurula üye 
olarak önerildim  ve kabul ettim. 
 
    Kol başkanı - Dr. Hasan Oğan - İstanbul Tabip Odası 
  Kol başkan yardımcısı - Dr. Atila Ilıman – Ankara Tabip Odası   
Kol genel sekreteri - Dr. Abdullah Yeniocak - Adana Tabip Odası   
Üye – Dr. Derviş Alp Gazitepe – Bursa Tabip Odası   
Üye – Dr. A. Levent Demir – Antalya Tabip Odası   
Üye – Dr. Cemil Tugay - İzmir Tabip Odası   
Üye – Arda Saygılı – İstanbul Tabip Odası 
   
 
   İletişim için bir e-mail grubu kuruldu. Gruba TTB merkez konsey üyeleri ve  tüm Türkiye’deki 
Tabip odaları Başkan  ve Genel sekreterleri de üye yapılacak. 
 
 
  Kol Kuruluş Bildirgesi ve Yönergesi diğer ekli dosyalardadır.. 
 
           Saygılarımla 
 
 
   Dr. Cemil Tugay 
  
 
 


